



CANADA

CONSOLIDATION

CODIFICATION

**Tax Court of Canada Rules of
Procedure respecting the
Canada Pension Plan**

**Règles de procédure de la Cour
canadienne de l'impôt à l'égard
du Régime de pensions du
Canada**

SOR/90-689

DORS/90-689

Current to April 18, 2022

À jour au 18 avril 2022

Last amended on February 7, 2014

Dernière modification le 7 février 2014

OFFICIAL STATUS OF CONSOLIDATIONS

Subsections 31(1) and (3) of the *Legislation Revision and Consolidation Act*, in force on June 1, 2009, provide as follows:

Published consolidation is evidence

31 (1) Every copy of a consolidated statute or consolidated regulation published by the Minister under this Act in either print or electronic form is evidence of that statute or regulation and of its contents and every copy purporting to be published by the Minister is deemed to be so published, unless the contrary is shown.

...

Inconsistencies in regulations

(3) In the event of an inconsistency between a consolidated regulation published by the Minister under this Act and the original regulation or a subsequent amendment as registered by the Clerk of the Privy Council under the *Statutory Instruments Act*, the original regulation or amendment prevails to the extent of the inconsistency.

LAYOUT

The notes that appeared in the left or right margins are now in boldface text directly above the provisions to which they relate. They form no part of the enactment, but are inserted for convenience of reference only.

NOTE

This consolidation is current to April 18, 2022. The last amendments came into force on February 7, 2014. Any amendments that were not in force as of April 18, 2022 are set out at the end of this document under the heading “Amendments Not in Force”.

CARACTÈRE OFFICIEL DES CODIFICATIONS

Les paragraphes 31(1) et (3) de la *Loi sur la révision et la codification des textes législatifs*, en vigueur le 1^{er} juin 2009, prévoient ce qui suit :

Codifications comme élément de preuve

31 (1) Tout exemplaire d'une loi codifiée ou d'un règlement codifié, publié par le ministre en vertu de la présente loi sur support papier ou sur support électronique, fait foi de cette loi ou de ce règlement et de son contenu. Tout exemplaire donné comme publié par le ministre est réputé avoir été ainsi publié, sauf preuve contraire.

[...]

Incompatibilité — règlements

(3) Les dispositions du règlement d'origine avec ses modifications subséquentes enregistrées par le greffier du Conseil privé en vertu de la *Loi sur les textes réglementaires* l'emportent sur les dispositions incompatibles du règlement codifié publié par le ministre en vertu de la présente loi.

MISE EN PAGE

Les notes apparaissant auparavant dans les marges de droite ou de gauche se retrouvent maintenant en caractères gras juste au-dessus de la disposition à laquelle elles se rattachent. Elles ne font pas partie du texte, n'y figurant qu'à titre de repère ou d'information.

NOTE

Cette codification est à jour au 18 avril 2022. Les dernières modifications sont entrées en vigueur le 7 février 2014. Toutes modifications qui n'étaient pas en vigueur au 18 avril 2022 sont énoncées à la fin de ce document sous le titre « Modifications non en vigueur ».

TABLE OF PROVISIONS

General Rules of the Tax Court of Canada Regulating the Practice and Procedure in the Court for Appeals Under Section 28 of the Canada Pension Plan, Revised Statutes Of Canada, 1985, Chapter C-8

1	Short Title
2	Interpretation
4	Application
5	Filing a Notice of Appeal
5.1	Filing of other Documents
5.2	Filing Date
5.3	Electronic Filing
6	Extension of Time
7	Preparation for Appeal
9	Intervention
10	Consolidation of Appeals
11	Consolidation of Interventions
12	Reply
13	Judgment by Consent
14	Disposition of Appeals

TABLE ANALYTIQUE

Règles générales de pratique et de procédure de la Cour canadienne de l'impôt régissant les appels interjetés en vertu de l'article 28 du Régime de pensions du Canada, Lois révisées du Canada (1985), chapitre C-8

1	Titre abrégé
2	Définitions
4	Application
5	Dépôt de l'avis d'appel
5.1	Dépôt des autres documents
5.2	Date de dépôt
5.3	Dépôt électronique
6	Prorogation du délai
7	Préparatifs de l'appel
9	Intervention
10	Réunion d'appels
11	Réunion des interventions
12	Réponse
13	Jugement sur consentement
14	Règlement de l'appel

17.1	Pronouncing and Entering of Judgments	17.1	Prononcé et dépôt des jugements
18	Discovery	18	Interrogatoire préalable et communication de documents
19	Hearing of Appeals	19	Audition des appels
24	Subpoena	24	Subpoena
25	Evidence	25	Preuve
26	Service of Documents	26	Signification des documents
26.1	Calculating Time	26.1	Calcul des délais
26.2	General	26.2	Dispositions générales
28	Contempt of Court	28	Outrage au tribunal
29	Costs in Vexatious Proceedings	29	Dépens dans les instances vexatoires
SCHEDULE 5		ANNEXE 5	
Form of Notice of Appeal		Formule d'avis d'appel	
SCHEDULE 6		ANNEXE 6	
Application for Extension of Time Within Which an Appeal May Be Instituted		Demande de prorogation du délai pour interjeter appel	
SCHEDULE 9		ANNEXE 9	
Form of Notice of Intervention		Formule d'avis d'intervention	

Registration

SOR/90-689 October 1, 1990

TAX COURT OF CANADA ACT

Tax Court of Canada Rules of Procedure respecting the Canada Pension Plan

P.C. 1990-2124 September 27, 1990

Whereas, pursuant to subsection 22(3)* of the *Tax Court of Canada Act*, the rules committee of the Tax Court of Canada published a notice of the proposed revocation of the *Pension Appeals Board Rules of Procedure (Contributions and Coverage)*, C.R.C., c. 389, except in respect of any appeals or proceedings instituted before January 1, 1991, and a copy of the proposed *Tax Court of Canada Rules of Procedure respecting the Canada Pension Plan*, substantially in the form annexed hereto, in the *Canada Gazette* Part I on April 21, 1990, and invited any interested person to make representations to the rules committee with respect thereto;

Therefore, the rules committee of the Tax Court of Canada, pursuant to section 20** of the *Tax Court of Canada Act* and subject to the approval of the Governor in Council, hereby

(a) revokes, effective January 1, 1991, the *Pension Appeals Board Rules of Procedure (Contributions and Coverage)*, C.R.C., c. 389, except in respect of any appeals or proceedings instituted before that date; and

(b) makes, effective January 1, 1991, the annexed *Tax Court of Canada Rules of Procedure respecting the Canada Pension Plan*, in substitution therefor.

Dated this 7th day of September 1990

J.-C. Couture,
Chief Judge

D. H. Christie,
Associate Chief Judge

M. J. Bonner

A. Garon

Helen C. Turner

Maurice Regnier, Q.C.

His Excellency the Governor General in Council, on the recommendation of the Minister of Justice, pursuant to subsection 20(1)* of the *Tax Court of Canada Act*, is pleased hereby to approve

* R.S., c. 51 (4th Supp.), s. 7

** R.S., c. 51 (4th Supp.), s. 6

Enregistrement

DORS/90-689 Le 1^{er} octobre 1990

LOI SUR LA COUR CANADIENNE DE L'IMPÔT

Règles de procédure de la Cour canadienne de l'impôt à l'égard du Régime de pensions du Canada

C.P. 1990-2124 Le 27 septembre 1990

Attendu que, conformément au paragraphe 22(3)* de la *Loi sur la Cour canadienne de l'impôt*, le comité des règles de la Cour canadienne de l'impôt a publié le projet d'abrogation des *Règles de procédure de la Commission d'appel des pensions (cotisations et champs d'application)*, C.R.C., ch. 389, sauf en ce qui concerne les appels et les procédures engagés avant le 1^{er} janvier 1991, et le projet de *Règles de procédure de la Cour canadienne de l'impôt à l'égard du Régime de pensions du Canada*, conforme en substance au texte ci-après, dans la *Gazette du Canada* Partie I le 21 avril 1990 et a invité les intéressés à lui présenter leurs observations à cet égard,

À ces causes, en vertu de l'article 20** de la *Loi sur la Cour canadienne de l'impôt* et sous réserve de l'approbation du gouverneur en conseil, le comité des règles de la Cour canadienne de l'impôt :

a) abroge à compter du 1^{er} janvier 1991, sauf en ce qui concerne les appels et les procédures engagés avant cette date, les *Règles de procédure de la Commission d'appel des pensions (cotisations et champs d'application)*, C.R.C., ch. 389;

b) prend en remplacement, à compter du 1^{er} janvier 1991, les *Règles de procédure de la Cour canadienne de l'impôt à l'égard du Régime de pensions du Canada*, ci-après.

Fait le 7^e jour de septembre 1990

Le juge en chef,

Le juge en chef adjoint,

J.-C. Couture

D. H. Christie

M. J. Bonner

A. Garon

Helen C. Turner

Maurice Regnier, c.r.

Sur avis conforme du ministre de la Justice et en vertu du paragraphe 20(1)* de la *Loi sur la Cour canadienne de l'impôt*, il plaît à Son Excellence le Gouverneur général en conseil d'approuver :

* L.R., ch. 51 (4^e suppl.), art. 7

** L.R., ch. 51 (4^e suppl.), art. 6